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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Trócsányi László, igazságügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi a kormány álláspontja arról, hogy 
Magyarországon a gondnokság alá helyezés jogintézménye mintegy a jól működő szociális 
ellátórendszer hiányában működik?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Értelmi Fogyatékossággal Élők és Segítőik Országos Érdekvédelmi Szövetsége november 8-án
levélben  fordult  hozzám  az  értelmi  fogyatékossággal  élő  emberek  választójogának  gyakorlása
érdekében.  Ez  alapján  „Vizsgálja-e  a  kormány  az  értelmi  fogyatékossággal  élő  személyek
választójogára vonatkozó javaslatot?” címmel, K/3479 irományszámú írásbeli kérdéssel fordultam
Miniszter úrhoz, amelyre Völner Pál államtitkár úr válaszolt.

Az államtitkári válasz és az Értelmi Fogyatékossággal Élők és Segítőik Országos Érdekvédelmi
Szövetsége  által  összeállított  szakmai  háttéranyag  alapján,  Magyarország  Alaptörvénye  (2011.
április  25.)  7.  cikkében  biztosított  jogommal  élve  az  egyes  házszabályi  rendelkezésekről  szóló
10/2014.  (II.  24.)  OGY határozat  124.  §  (1)  bekezdése  alapján  kérdezem, hogy mi  a  kormány
álláspontja arról, hogy Magyarországon a gondnokság alá helyezés jogintézménye mintegy a jól
működő szociális ellátórendszer hiányában működik?

A tavalyi statisztikai adatok alapján hazánkban megközelítően 60.000, míg Csehországban 30.000
és Svédországban mindösszesen 3500 ember állt gondnokság alatt. A Szövetség a fenti adatokkal
szemlélteti, hogy Magyarországon a gondnokság alá helyezés jogintézménye mintegy a jól működő
szociális  ellátórendszer  hiányában működik,  és ezzel  is  magyarázható nálunk a gondnokság alá
helyezettek európai uniós szinten kiemelkedően magas száma.

Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2018. december 11. 
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